
 
 
Motie kurk infill op kunstgras 
  
De Gemeenteraad van Hengelo, in vergadering bijeen op 7 november 2017, 
 
Constateert dat: 
• Het college de Kadernota Sport en Bewegen heeft vastgesteld. 
• Deze nota de basis vormt voor de uitvoeringsprogramma’s, waaronder Uitvoeringsprogramma 

Sportaccommodaties. 
• In de Kadernota Sport en Bewegen en in het Uitvoeringsprogramma gesproken wordt over aanleg van 

kunstgrasvelden. 
• De gemeente Hengelo een belangrijk deel van de aanlegkosten van de kunstgrasvelden voor haar rekening 

neemt (“40% kostendekkende huur”). 
• Het college in de Kadernota 2018-2021 voorstelt om de rubber infill op de kunstgrasvelden níét te 

vervangen door kurk infill. 

Overweegt dat: 
• De gezondheidseffecten volgens diverse recente onderzoeken minimaal zijn, maar tegelijkertijd de Europese 

Unie overweegt de normen aan te scherpen. Twijfel over de gezondheidseffecten zal er altijd blijven. 
• In een recente uitzending van Zembla (11 oktober 2017) bij onderzochte kunstgrasvelden (zink)vervuiling 

op, onder en naast de velden is aangetoond. 
• Volgens het zorgplicht-artikel 13 van de wet bodembescherming de bodem niet vervuilt mag worden:  

“Ieder die op of in de bodem handelingen verricht (...) en die weet of redelijkerwijs had kunnen vermoeden dat 
door die handelingen de bodem kan worden verontreinigd of aangetast, is verplicht alle maatregelen te nemen die 
redelijkerwijs van hem kunnen worden gevergd, teneinde die verontreiniging of aantasting te voorkomen, dan wel 
indien die verontreiniging of aantasting zich voordoet, de verontreiniging of de aantasting en de directe gevolgen 
daarvan te beperken en zo veel mogelijk ongedaan te maken.” 

• Er alleen al via de 2.000 voetbalvelden in Nederland er 2.000 x 500 kg = 1.000.000 kg per jaar rubberkorrels 
in het milieu verdwijnt. 

• Er principieel gekozen zou moeten worden voor het niet onnodig belasten van het milieu. 
• Kurkkorrels een duurzaam en milieuvriendelijk alternatief voor rubberkorrels zijn. 
• Hengelo duurzaamheid als kernwaarde in haar beleid en uitvoering van beleid hanteert. 
• Amsterdam in reactie op de eerdere Zembla televisie-uitzending besloten heeft dat er geen nieuwe 

kunstgrasvelden met rubberkorrels meer bij komen in de stad. 
• Voetbalvereniging Achilles ’12 in Hengelo onlangs gekozen heeft voor een kunstgrasveld met kurk infill. 
• De meerkosten voor het vervangen van rubber infill door kurk infill op de 14 velden in Hengelo volgens de 

kadernota 2018-2021 slechts k€ 25 op jaarbasis bedragen. Hierbij wordt uitgegaan van vervanging op de 
natuurlijke vervangingsmomenten op basis van de afschrijvingstermijnen. 

Draagt het college op:  
• Bij aanleg en onderhoud van kunstgrasvelden op natuurlijke vervangingsmomenten kurk in plaats van 

rubbergranulaat als infill toe te passen (of een andere infill als dat duurzamer en milieuvriendelijker is) op 
maximaal 3 velden inclusief die van Achilles. Na evaluatie besluiten we hoe verder te gaan. 

• De kosten (circa k€ 25 per jaar) hiervan te dekken uit lagere dotaties aan de algemene reserve. 

En gaat over tot de orde van de dag. 
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